
Ministar Beroš: OBV pozitivan primjer učinka reformskih promjena i 

funkcioniranja bolničke zdravstvene zaštite s pacijentom u središtu

18.2.2024. 

Opću bolnicu Varaždin posjetio je ministar zdravstva u Vladi RH izv.prof.dr.sc. Vili Beroš 

kako bi se ravnatelju i djelatnicima Opće bolnice zahvalio na uspješnom provođenju 

modela rada i daljnjeg smanjivanja listi čekanja. Prije obilaska bolničkih odjela ministar je u

pratnji savjetnika u Kabinetu ministra Nikše Antice održao kraći radni sastanak sa 

ravnateljem OB Varaždin dr.sc. Damirom Poljakom i njegovim suradnicima, Markom 

Hlebarom, dr.med., prim. doc.dr.sc. Spomenkom Kiđemet piskač, Dubravkom Dobec 

Gorenak, dr.med., Željkom Gajski, Martom Lukačević, dr.mede. županom Varaždinske 

županije Anđelkom Stričakom, njegovom zamjenicom Silvijom Zagorec te resornom 

županijskom pročelnicom Ljubicom Božić.

Ministar je istaknuo kako je danas sa zadovoljstvom posjetio Opću bolnicu Varaždin i 

Županijsku bolnicu Čakovec jer reformske mjere koje je Ministarstvo uvelo, imaju svoj 



konkretan učinak na bolnički sustav i, što je najvažnije, na dostupnost zdravstvene usluge 

za pacijente.

-Otvaranje dodatnih termina poslijepodne i vikendom, reorganizacija rada ali i prostora za 

liječenje, zapošljavanje i stručno usavršavanje medicinskog osoblja, te intenzivnija 

suradnja s drugim zdravstvenim ustanovama rezultirali su porastom iskorištenosti uređaja i

učinkovitosti rada, te daljnjim smanjenjem listi čekanja. Primjerice, u navedenim 

bolnicama, ispunjeni su postavljeni ciljevi za liste čekanja za 2023. godinu. U tom vremenu

iskorištenost CT uređaja porasla je od 10% do 13% te MR uređaja od 12% do 20%, dok su

liste čekanja od kraja 2023. do sredine veljače 2024. godine dodatno značajno smanjene, 

recimo poput UZV-a srca u ŽB Čakovec za 40%. Uz reformske iskorake i ulaganja ove 

Vlade i zdravstvene administracije, navedene brojke ukazuju da je organizacija i 

upravljanje ključ svega. Tako se vodi bolnički zdravstveni sustav u 21. stoljeću! Stoga se 

zahvaljujem svim djelatnicima kao i ravnateljima Županijske bolnice Čakovec i Opće 

bolnice Varaždin na zajedničkom djelovanju i stavljanju potreba pacijenata na prvo mjesto 

što je i u skladu s našim reformskim putokazom „Zdravlje Je Prvo“, izjavio je ministar 

zdravstva izv. prof. dr. sc. Vili Beroš, dr. med.

Župan Anđelko Stričak je rekao da kada se govori o zdravstvu, jedan od ciljeva je da se 

još više podigne zdravstvena skrb naših sugrađana.

-Cilj nam je bio da u središtu svega bude pacijent, a isto tako da svim zaposlenicima 

omogućimo kvalitetnu mogućnost rada. Da bi u tome uspjeli, morali smo osigurati dobru 

suradnju s resornim ministarstvom, s ministrom Berošem, a isto tako i s Vladom u cjelini, 

odnosno s predsjednikom Vlade Andrejom Plenkovićem.

Da smo u tome uspjeli, najbolje nam govore pokazatelji. Prošle godine smo ovdje u 

Varaždinu, u sklopu Opće bolnice Varaždin, otvorili Objedinjeni hitni bolnički prijem, 

jednodnevnu kirurgiju, u Varaždinskim Toplicama Spinalni centar, u sklopu Medicinske 

škole Centar izvrsnosti inovativnih zdravstvenih tehnologija, a u sklopu Opće bolnice 

Varaždin trenutno se gradi Centralni operacijski blok. Znači, riješili smo pitanje prostora. 

Zatim, omogućili smo svim zainteresiranim liječnicima kojih 150 specijalizacija jer samo 

dobar, educirani liječnik može dati najviše od sebe. Paralelno s time, bavili smo se 



opremanjem svih naših zdravstvenih ustanova sa svim potrebnim dijagnostičkim 

aparatima. Da to daje rezultate, govore nam mnogi podaci. Naime, nekoliko godina 

unazad, možda čak i desetak godina, prvi put su sve zdravstvene ustanove s područja 

Varaždinske županije 2023. godinu završile u plusu, a isto tako liste čekanja su sve kraće.

Smatram da zdravstveni sustav na području Varaždinske županije dobro razvijamo, da 

funkcionira, da je dobar i siguran sam da će biti još bolji- zaključio je župan Stričak.

U Općoj bolnici Varaždin se vikendom provode MR dijagnostičke preglede te je značajno 

smanjena lista čekanja na elektivne ortopedske operacijske procedure za čak 2 mjeseca 

te je bolnica u mogućnosti staviti i dio kapaciteta na raspolaganje ostalim zdravstvenim 

ustanovama. 

„Zahvaljujući dobroj suradnji sa odjelom anestezije, sa voditeljem i sestrama centralnog 

operacijskog bloka te predanim radom liječnika i sestara odjela Ortopedije i traumatologije 

posljednjih smo se godina po broju i vrsti operacijskih zahvata koje izvodimo u okviru naše

struke pozicionirali među vodeće ustanove u Hrvatskoj. Reorganizacijom smo postigli 

'opipljive' rezultate u upravljanju listama čekanja – u samo proteklih nekoliko mjeseci 

skratili smo čekanje na mamografiju za 55%, CT abdomena i zdjelice za 22% te UZV 

abdomena za 16%. Sve navedeno upućuje da je organizacija ključ svega. Možete imati 

sve potrebne uređaje, ljude, uvjete rada, ali to nije dovoljno, bez adekvatne organizacije, 

nema pomaka na bolje. Prema tome, pozdravljamo promjene koje se događaju u sustavu 

zdravstva, nastavljamo koristiti i nove organizacijske modele rada koji u suradnji s 

Ministarstvom zdravstva u vidu niza reformskih iskoraka i ulaganja na razini Vlade itekako 

donose rezultate“, nadovezao se ravnatelj Opće bolnice Varaždin dr. sc. Damir Poljak 

zahvalivši se ministru Berošu i županu Stričaku na pomoći i podršci u radu Opće bolnice. 

Nužnost uvođenja novih alata za upravljanje i organizaciju rada u zdravstvenom sustavu 

smo predvidjeli i temelje osigurali zakonskim i podzakonskim izmjenama, kao i strateškim 

dokumentima. Sukladno tome, uvodimo Nacionalni registar opreme u zdravstvu, propisan 

zadnjim izmjenama Zakona o zdravstvenoj zaštiti, a pokrećemo i izradu Strategije 

upravljanja, održavanja i zanavljanja medicinske kapitalne i druge opreme u sustavu 

zdravstva Hrvatske te izradu Akcijskog plana.



„Jedno od osnovnih polazišta Strategije je nabava opreme utemeljena na vrijednosti kako 

bi se osigurala isplativa i učinkovita medicinska oprema i učinkovito upravljanje opremom 

unutar zdravstvenog sustava. Povijesna nabavka 21 linearnog akceleratora i pripadajuće 

opreme za prevenciju, dijagnostiku i liječenje raka, vrijedna 55,4 milijuna eura, jedan je od 

ključnih pokazatelja da idemo u dobrom smjeru jačanja javnog zdravstva i 

javnozdravstvenoj usluzi svjetskih standarda“, zaključio je savjetnik u Kabinetu ministra u 

Ministarstvu zdravstva Nikša Antica, dipl. iur., univ. mag. admin. sanit. 

U razdoblju od 2016. do 2024. godine Vlada je osigurala financiranje kapitalnih ulaganja u 

zdravstvo koja su podloga za unaprjeđenje zdravstvene zaštite, konkretno za ove dvije 

županije preko 80 milijuna eura.  Za Međimursku županiju su značajnija ulaganja u 

uspostavu i poboljšanje uvjeta dnevne bolnice i jednodnevne kirurgije ŽB Čakovec te 

poboljšani pristup primarnoj zdravstvenoj zaštiti s naglaskom na udaljena i deprivirana 

područja kroz infrastrukturne radove i nabavu opreme za domove zdravlja. Za Varaždinsku

županiju jedno od važnih kapitalnih ulaganja je opremanje zgrade Centralnog operacijskog

bloka OB Varaždin što predstavlja ogroman iskorak u zdravstvu Varaždinske županije kao i

cijele Hrvatske.
















	Ministar Beroš: OBV pozitivan primjer učinka reformskih promjena i funkcioniranja bolničke zdravstvene zaštite s pacijentom u središtu

